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      Protokoł Nr 3  
 
  
z posiedzenia Komisji doraźnej powołanej w celu podjęcia działań zmierzających do 
zapobieŜenia odłączenia terenu Gminy Pabianice, na których zlokalizowana jest Grupowa 
Oczyszczalnia Ścieków z dnia 28 maja 2007 r.  
 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji obecni zgodnie z załączoną listą  
obecności, Radca Prawny Urzędu E. Janio.  
 
Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji  A. Jaksa. 
 
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie,  powitał przybyłych i poinformował, Ŝe 
posiedzenie Komisji zostało zwołane celem uzyskania pozytywnej opinii prawnej  do 
opracowanego przez Komisję projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej 
uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmierzającej do zmiany granic Gminy Pabianice oraz 
Powiatu Pabianickiego w rejonie Grupowej Oczyszczalni Ścieków.  
 
Przewodniczący Komisji poprosił radcę prawnego Urzędu o przedłoŜenie opinii.  
 
Radca prawny E. Janio zabierając głos poinformowała, Ŝe w jej opinii w tej chwili nie ma 
podstawnych do podjęcia przez Radę Gminy  takiej uchwały.  
Uchwała Rady Gminy w sprawie opinii dotyczącej zmiany granic Gminy została juŜ podjęta 
w przewidzianym przepisami trybie w sierpniu ubiegłego roku.  
Gmina, która  występuje   o zmianę granic inicjuje cały  proces i występuje do gminy, z której 
część obszaru chciałaby włączyć do swojej gminy  / tak jak nastąpiło to w naszej sytuacji 
Gmina miejska Łódź wystąpiła do gminy Pabianice o przeprowadzenie konsultacji z 
mieszkańcami celem wypowiedzenia się co do  takiej sytuacji /.  
Rada danej Gminy zgodnie z art. 4 a i 4 b ustawy o samorządzie gminnym ma na taką pracę 
termin 3 miesięcy.  
W Gminie Pabianice,  kiedy Prezydent Miasta Łodzi poinformował nas o tym, iŜ Rada 
Miejska Łodzi podjęła uchwałę o przystąpieniu do procedury zmiany granic Miasta Łodzi w 
rejonie Grupowej Oczyszczalni Ścieków i przeprowadzeniu konsultacji  z mieszkańcami  
wszystkie procedury zostały   wykonane  w nieprzekraczalnym terminie 3 miesięcy.  
Podjęcie uchwały o jaką występuje Komisja Doraźna przy istniejącej juŜ uchwale jest 
bezprzedmiotowe – powiedziała radca  prawny. 
 
Przewodniczący Komisji A. Jaksa zabierając głos powiedział, Ŝe Rada Miejska w Łodzi 
podejmując Uchwałę Nr LXXVI/1489/06 z dnia 18 października 2006 r. w sprawie 
wystąpienia z wnioskiem o zmianę granic Miasta Łodzi w rejonie Grupowej Oczyszczalni 
Ścieków podała dość obfite uzasadnienie i przytoczyła ostre  ich zdaniem   niezbite  
argumenty opowiadające się za koniecznością  zmiany granic. My nie powinniśmy 
pozostawać obojętni na to.  
Rada Powiatu  Pabianickiego juŜ  podjęła  uchwałę, w której wyraziła swoją  opinię 
dotyczącą wniosku Rady Miejskiej w Łodzi o zmianę granic Miasta Łodzi w rejonie 
Grupowej Oczyszczalni Ścieków. Jest ona zdecydowanie negatywna.   
UwaŜam, Ŝe Rada Gminy  Pabianice  powinna równieŜ ponownie opowiedzieć  się  do 
powyŜszego. Ideą naszą jest uzyskanie spotkania w Departamencie Ministerstwa Spraw 
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Wewnętrznych w Warszawie celem przedłoŜenia naszych racji idących za tym, aby nie 
pozbawiać nas naszych terenów. 
Przewodniczący powiedział, Ŝe podjęcie takiej uchwały wraz z uzasadnieniem wyraŜającym 
naszą opinię w aspekcie politycznym i społecznym byłoby w chwili obecnej jak najbardziej  
zasadne, pomimo tego , Ŝe proceduralnie uchwala taka nic nie wnosi. 
 
 
Radca prawny zabierając  głos powiedziała, Ŝe jej zdanie  jest dalekie od tego, aby utrącać 
inicjatywę Komisji w podjęciu takiej  uchwały, jednak  przepisy ustawy o samorządzie 
gminnym art. 4a i art.4b mówią o tym, Ŝe Rada Gminy bez konsultacji z mieszkańcami gminy 
nie moŜe wydać opinii w sprawie zmiany granic gminy.  
Rada Gminy Pabianice juŜ przeprowadziła, takie konsultacje i uchwałę podjęła w sierpniu 
ubiegłego roku.  
W/w artykuł ustawy o samorządzie gminnym nie jest adekwatny w tej chwili do 
proponowanej przez Komisję uchwały.  
Przewodniczący Komisji nawiązał do Uchwały Rady Powiatu Pabianickiego, w której Powiat 
wyraŜa opinię dotyczącą wniosku Rady Miejskiej w Łodzi o zmianę granic Miasta Łodzi w 
rejonie Grupowej Oczyszczalni Ścieków , jeŜeli my jako Rada Gminy nie odniesiemy się 
takŜe do Uchwały Rady Miasta Łodzi , to nikt nie będzie wiedział jakie jest nasze zdanie w 
tej chwili. Wszystkie sprawy związane ze zmianą granic były prowadzone w poprzedniej 
kadencji i poprzednia Rada wypowiadała się na ten temat , natomiast zdanie Rady Gminy tej 
kadencji nie jest znane.  
Uchwała Rady Miasta Łodzi podjęta 18 października 2006 umoŜliwia naszej Radzie 
odniesienie się do uzasadnienia zawartego w powyŜszej uchwale, chociaŜby do tego , Ŝe Łódź 
podaje,  iŜ nasza gmina jest bogata. Powinniśmy mieć prawo wyraŜenia naszej negatywnej 
opinii. 
 
Radca prawny E. Janio zabierając głos ponownie wyraziła, Ŝe  nie podlega dyskusji  temat , 
aŜeby walczyć o grunty, które Łódź chce nam zabrać i w zakresie tego ona wyraŜa pełną 
aprobatę. 
Powiedziała teŜ, Ŝe jeŜeli Komisja chce zrobić to w formie uchwały, to taka procedura w jej 
ocenie jest juŜ poza terminem.  
 
 
Radny P. Kociołek zaproponował , aby jednak przedłoŜyć Radzie Gminy przygotowany przez 
Komisję projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej uchwały Rady Miejskiej w 
Łodzi zmierzającej do zmiany granic Gminy Pabianice oraz Powiatu Pabianickiego w rejonie 
Grupowej Oczyszczalni Ścieków.  
W podstawie prawnej powołać  się na art. 18 ust.  i  2 pkt. 15 ustawy o samorządzie 
gminnym. Komisja wzięłaby takŜe na siebie pełną  świadomość tego, iŜ uchwała moŜe nie 
uzyskać akceptacji prawnej pełniącego nad nami  nadzoru  Wydziału Nadzoru Urzędu 
Wojewódzkiego w Łodzi . 
Uzasadniając powyŜsze odniósł się do podjętej uchwały Powiatu Pabianickiego tej samej 
treści, w której powołuje się właśnie  na powyŜsze przepisy. Podjęta  przez nas uchwała    w 
tej kwestii będzie miała wyŜszą rangę i będzie stanowiła podstawę do okazania się w 
zamierzonych przez  przedstawicieli Komisji  spotkaniach i rozmowach z kompetentnymi 
urzędnikami w Ministerstwie.  
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Komisja poparła przedłoŜoną  przez radnego P. Kociołka propozycję i zwróciła się do radcy 
prawnego Urzędu Gminy o przygotowanie wskazanej przez Komisję podstawy prawnej. 
 
Radca prawny wyraziła zgodę na powyŜsze, informując jednocześnie  Komisję, Ŝe wskazana 
przez Komisję  podstawa prawna nie uzyska jej pozytywnej opinii prawnej.  
Wypracowany projekt uchwały w sprawie opinii dotyczącej uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmierzającej do zmiany granic Gminy Pabianice praz Powiatu Pabianickiego w rejonie 
Grupowej Oczyszczalni Ścieków stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Na tym posiedzenie Komisji zakończono.  
 
 
       Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 
       Przewodniczący Komisji  
   
        Arkadiusz Jaksa 
 
 
Protokołowała: 
Urszula Czerwonka  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


